
Milé dámy a páni, milí hostia 
 
  Každoročne bilancujeme našu snahu, čo najlepšie pracovať a organizovať 
preteky pre mládež. To je naším hlavným poslaním. Do roku 2023 sme išli 
ešte z väčším odhodlaním ako v predchádzajúcich rokoch . S odhodlaním 
zapojiť viac organizátorov do organizovania súťaži. Vďaka úsiliu Slovenského 
atletického zväzu a samozrejme aj klubov bolo vybudované resp. 
zrekonštruované najviac štadiónov práve v našej oblasti. To bola aj veľká 
výzva pre jednotlivé kluby. Už v roku 2022 sme uskutočnili školenia a 
semináre rozhodcov v piatich termínoch, kde sa zúčastnilo celkovo 205 
rozhodcov. K tradičným usporiadateľom – Banská Bystrica, Žiar nad Hronom, 
Nitra, Martin, Dubnica nad Váhom u najmladšieho žiactva aj Žilina, Brezno, 
Zvolen, pribudli organizátori Považská Bystrica, Liptovský Mikuláš, Čadca a u 
najmladšieho žiactva aj Krupina a Dolný Kubín. 
  V rámci prípravy na sezónu 2023 sme dopracovali termínovú listinu, ktorej 
príprava je z roka na rok náročnejšia. Skĺbiť to spolu s termínovkou 
Slovenského atletického zväzu ale aj s termínmi rôznych podujatí, ktoré 
organizujú aj iné organizácie vyžaduje veľkú kreativitu. 
V Súťažnom poriadku pre rok 2023 boli pripravené jednotlivé podujatia aj s 
pravidlami organizovania a účasti na týchto podujatiach. Nie všetci tréneri a 
funkcionári sa s tým detailne oboznámili a bolo potrebné riešiť sporné prípady 
priamo na pretekoch. Chcel by som poprosiť do budúcna všetky kluby 
zapojené v súťažiach Stredoslovenského atletického zväzu, aby apelovali na 
svojich trénerov a vedúcich družstiev k preštudovaniu Súťažného poriadku. 
  V roku 2023 bolo zapojených do súťaži družstiev aj jednotlivcov celkovo 39 
klubov. Pokračovali sme v projekte mládežníckej atletiky aj so súťažami 
najmladšieho žiactva v osvedčenom formáte. Celkovo v jednotlivých 
podujatiach sme mali 14 773 štartov, čo je nárast oproti roku 2022 o 1487 
štartov. A to sme v kategórii dorastu usporiadali oproti predchádzajúcim 
rokom o jedno kolo menej z dôvodu zapojenia sa našich družstiev do nového 
projektu Slovenského atletického zväzu – Dorastenecká atletická liga, kde 
boli zapojené 3 družstva dorastencov z celkového počtu 6 a tri družstva 
dorasteniek z celkového počtu 10 z našej oblasti. Vo finále Dorasteneckej 
atletickej ligy, ktoré bolo súčasne aj Majstrovstvami Slovenska družstiev 
dorastu uspeli družstva z našej oblasti – v kategórii dorastencov 3. miesto 
ZTSMT a ešte 4. miesto UMBBB, v kategórii dorasteniek 2. miesto ZTSMT, 3. 
miesto SKJZA a 5. miesto ACSNR. V ďalšom ročníku Dorasteneckej ligy 
budú z našej oblasti zapojené 4 družstva dorastencov a 4 družstva 
dorasteniek. 
Na Majstrovstvách Slovenska družstiev staršieho žiactva skončili starší žiaci 
UMBBB na 2. mieste a OLYPB na 3. mieste. U starších žiačok UMBBB na 2. 
mieste a BSKBB na 5. mieste. 
  V oblastných súťažiach sme usporiadali všetky naplánované súťaže 
družstiev a jednotlivcov. Podrobnejšie v správe Súťažnej komisie. 



Je jasné, že je čo zlepšovať pri plánovaní a organizovaní jednotlivých 
podujatí. Budú vítané všetky podnety na zlepšovanie a určite sa s nimi 
budeme zaoberať. Organizátori, ktorí organizovali v roku 2023 prvýkrát 
podujatia sa presvedčili na vlastnej koži o náročnosti organizovania a určite 
zmenili rétoriku pomenovania kritika - na podnet na zlepšovanie. 
  Takisto sme boli aktívni aj pri organizovaní podujatí na úrovni Slovenského 
atletické zväzu – Majstrovstvá Slovenska dospelí Banská Bystrica, 
Majstrovstvá Slovenska staršieho žiactva Dubnica nad Váhom, 2 kolo 
Atletickej ligy, tiež aj jej finále v Banskej Bystrici  a najmä Dorastenecká 
atletická liga, kde sme zorganizovali v našej oblasti všetky tri podujatia. Je 
jasné, že aj pri týchto podujatiach je čo zlepšovať. Podnety by mali vychádzať 
od zúčastnených klubov, delegovaných riadiacich súťaží resp. športovo 
technických delegátov, delegátov SAZ a inštruktorov rozhodcov. Áno aj na 
sociálnych sieťach sa šíria informácie o nedostatkoch, ktoré sú vo viacerých 
prípadoch deklarované ako krivda na jednotlivcoch alebo kluboch. Avšak 
správa delegovaných činovníkov by mala slúžiť na zlepšovanie systému. 
Spolupracovali sme po organizačnej aj rozhodcovskej stránke aj pri 
medzištátnom stretnutí juniorov v Banskej Bystrici, kde sme zúročili poznatky 
z predchádzajúceho roka, kde nás preverilo organizovanie celoeurópskeho 
podujatia – EYOF. Míting PTS sa presunul do Banskej Bystrice, čo bola tiež 
výzva čo sa týka spolupráce pri organizovaní a takisto aj pri rozhodovaní. 
  Prípravou sezóny 2024 sme sa začali zaoberať na augustovom zasadnutí 
VV SsAZ. Na základe postrehov, ale aj návrhov sme začali rozpracovávať 
nové projekty, ktoré by mali slúžiť k zatraktivneniu jednotlivých súťaži. 
Chceme, aby čo najviac mládeže malo dojem, že tieto súťaže slúžia pre ich 
rozvoj a takisto chceme vytvoriť motiváciu pre pretekárov na jednotlivých 
podujatiach. 
Na všetky takéto projekty sú potrebné okrem iniciatívy ľudí aj financie. 
Nemôžme sa stále spoliehať na prílev financií od Slovenského atletického 
zväzu na kompletné pokrytie podujatí. Pripravili sme koncepciu na využitie 
ponúk pre sponzorov, nadácie a granty. Podrobnejšie o nových projektoch v 
roku 2024 tiež v správe Súťažnej komisie. 
Vďaka podpore SAZ sme dostali do užívania cieľovú kameru a tým sme 
vytvorili aj druhý tím pre meranie časov na oblastných pretekoch. Prebehlo 
zaškolenie personálu – v rámci oblastných súťaži jednotlivcov mladšieho a 
najmladšieho žiactva v hale v Banskej Bystrici. Takisto zakúpením počítača 
na spracovanie výsledkov bude k dispozícii druhá skupina, kde v súčasnosti 
prebieha zaškoľovanie. Pre skvalitnenie rozhodovania v skoku do diaľky a 
trojskoku bola poskytnutá zo SAZ kamera pre sledovanie odrazu. Plánujeme 
to nasadiť na súťažiach staršieho žiactva, dorastu a juniorov. Takisto prebieha 
plánovanie procesu zaškolenia obsluhy počítača. 
Chcem upozorniť, že boli aktualizované Pravidlá Svetovej atletiky, kde došlo 
k viacerým zmenám a takisto zo strany komisie rozhodcov SAZ aj k výkladu 
jednotlivých pravidiel. Prosím jednotlivé kluby, najmä tie ktoré budú 
organizovať v roku 2024 súťaže, aby si preškolili rozhodcov. V prípade 



požiadaviek na semináre prosím požiadavky zasielať na pána Čillíka. V 
spolupráci so SAZ zorganizujeme tieto semináre. 
V roku 2024 nás čakajú znova podujatia na úrovni SAZ, ale aj PTS a najmä 
MEU18 v Banskej Bystrici, kde určite bude zapojených veľa rozhodcov z 
našej oblasti. 
   Dovoľte mi v závere poďakovať sa všetkým organizátorom podujatí, 
rozhodcom, ktorí prispievajú k regulárnosti súťaži a tiež trénerom, ktorí 
usilovne pracujú – niekedy aj v skromných podmienkach – s mládežou. 
Aj naďalej sa budeme zaoberať podnetmi na zlepšenie. Určite všetci členovia 
VV chcú v záverečnom roku svojho mandátu pripraviť Stredoslovenskú 
atletiku na čo najvyššiu úroveň, aby mohli so cťou odovzdať štafetu novému 
VV, ktorý si zvolíme v marci 2025. Aby sme pripravili dobré základy pre ďalšie 
nadstavby. 
 
V Banskej Bystrici 
24.3.2024 
 


